
Protokół Nr IV/24 
z posiedzenia sesji Rady Gminy Rudka 

z dnia 24 września 2024 roku. 

Ad. pkt. 1. Otwarcie obrad. 
Obrady IV sesji Rady Gminy Rudka otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Izabela 

Zapisek o godz. 1000 modlitwą „Ojczenasz " 
Otwierając posiedzenie powitała wszystkich Radnych, Wójta Gminy Rudka - Pana Marcina 

Gawrysiaka, Sekretarza Gminy - Pana Jerzego Gabrysiaka, Skarbnika Gminy - Panią Monikę Dygas, 
Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Rudce - Panią Monikę Godlewską , pracowników 
urzędu gminy, oraz sołtysów gminy Rudka przybyłych na dzisiejsze posiedzenie. 

Obrady odbyły się w budynku Remizy OSP w Rudce, ul. Badowskiego 4, 17-123 Rudka 
Na stan ustawowy składu rady w sesji uczestniczy 12 radnych. 

1. Pani Małgorzata Barszczewska 
2. Pan Jan Feliks Filipowicz 
3. Pan Błażej Iwańczuk 
4. Pan Zdzisław Koc 
5. Pani Barbara Niemyjska 
6. Pan Fabian Niemyjski 
7. Pan Michał Pampuch 
8. Pan Jerzy Józef Stępkowski 
9. Pani Beata Szendomierska 
10. Pani Helena Warmijak 
11. Pani Joanna Warmijak 
12. Pani Izabela Zapisek 

W posiedzeniu sesji nie uczestniczy: 
1. Pan Łukasz Markowski 
2. Pan Łukasz Muczyński 
3. Pan Mieczysław Puchacz 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że są one prawomocne. 

Ad. pkt.2. Przedstawienie porządku obrad. 
Pani Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad dzisiejszej sesji, który był dostarczony 

w materiałach na sesję, po czym zwróciła się z zapytaniem, czy są uwagi do proponowanego porządku 
obrad. 

Pan Wójt powiedział, że wnosi o zmianę porządku obrad. Wnosi o dodanie w pkt. 7 uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej. Powiedział, że chodzi o pomoc dla Gminy, która ucierpiała 
w czasie powodzi. Pozostałe punkty zostałyby przesunięte o jeden w dalszej kolejności. Mając na 
uwadze trudną sytuację, która w skutek powodzi we wrześniu 2024 roku wystąpiła w Gminie 
Głuchołazy. Zgromadzenie Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego w dniu 19 września 
2024 roku podjęło uchwałę w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy rzeczowej Gminie 
Głuchołazy na usuwanie skutków powodzi. Wysokość pomocy rzeczowej jest uzależniona od 
wsparcia Związku przez gminy członkowskie. Podczas obrad Zgromadzenia Ogólnego, większość 
uczestników opowiedziała się za rozwiązaniem w postaci przekazania na rzecz tej inicjatywy kwoty w 
wysokości odpowiadającej przemnożeniu liczby mieszkańców danej gminy przez stawkę 1,00 zł. 
W naszej gminie kwota ta wyniesie 1 745,00 zł. 

W dalszej części obrad Pani Przewodnicząca odczytała list skierowany do Przewodniczących Rad 
Miast i Gmin dotyczący wsparcia powodzian z terenu Gminy Wiejskiej Kłodzko, który został 
przesłany pocztą elektroniczną do Urzędu Gminy (list w załączeniu do protokołu). 



Pan Wójt powiedział jeszcze, że w ubiegłym tygodniu ZSCKR im. Krzysztofa Kluka 
w Rudce zorganizował zbiórkę dla powodzian. W reakcji na list, który odczytała Pani Przewodnicząca 
można przekazać swoją pomoc do puszki, która została postawiona w sekretariacie Urzędu Gminy. 

Następnie Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad zmianą porządku obrad. 
Radni głosowali na tabletach, wynik głosowania: głosów „za" - 12, wstrzymujących się i przeciw 

- 0 . Wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 
Kolejne głosowanie, które zarządziła Pani Izabela Zapisek - Przewodnicząca Rady to głosowanie 

nad przyjęciem porządku obrad. Radni głosowali przy użyciu tabletów. Porządek został przyjęty. 
Głosów za - 12, wstrzymujących się i przeciw - 0 . Wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 
W związku z powyższym porządek obrad IV sesji Rady Gminy Rudka przedstawia 
się następująco: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ąuorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad III Sesji Rady Gminy Rudka. 
4. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Rudka. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXX/234/2023 Rady Gminy Rudka z dnia 28 

kwietnia 2023 roku w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Rudka w latach 2024 - 2028. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w 2024 roku środków finansowych 
na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zakupu psa służbowego na rzecz Komendy Powiatowej Policji 
w Bielsku Podlaskim. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w 2024 roku środków finansowych 
na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zakupu samochodu służbowego Policji na rzecz Komendy Powiatowej 
Policji w Bielsku Podlaskim. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w 2024 roku środków finansowych 
na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo - gaśniczego dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku Podlaskim. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rudka 
na lata 2024-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024 - 2041. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rudka na rok 2024. 
15. Interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wolne wnioski. 
17. Zamknięcie obrad IV Sesji Rady Gminy Rudka. 

Ad. pkt. 3. Przyjęcie protokołu z obrad III Sesji Rady Gminy Rudka. 
Protokół z posiedzenia III sesji Rady Gminy był do wglądu w biurze rady i na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Rudka oraz został przesłany Radnym na adresy poczty 
elektroniczne. Pani Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z zapytaniem czy zostały zgłoszone 
uwagi lub wnioski co do jego treści. 

Uwag i zastrzeżeń co do treści protokołu nie wniesiono. 
Realizując porządek posiedzenia Przewodnicząca Rady Pani Izabela Zapisek poinformowała, 

że teraz zostanie przeprowadzone głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z obrad III sesji Rady 
Gminy Rudka. 



Pani Przewodnicząca stwierdziła, że protokół z posiedzenia III sesji Rady Gminy Rudka został 
przyjęty: głosów za - 12, wstrzymujących się i przeciw - 0 . Wykaz głosowania w załączeniu 
do protokołu. 

Ad. pkt. 4. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 
Pan Wójt poinformował, że w okresie od ostatniej sesji tj. od 27.06.2024 r. zostało wydane 12 

zarządzeń Wójta Gminy Rudka. Poza tym odbył następujące spotkania: 
1. Odbyłem spotkanie z Podlaskim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków Panem Adamem 

Musiukiem oraz Księdzem Proboszczem Parafii pw. Trójcy Przenajświętszej w Rudce 
Tadeuszem Czyżakiem w sprawie remontu wnętrza Kościoła w Rudce (zmiana zadania z 
Polskiego Ładu) 

2. Zakończyliśmy inwestycję: „Przebudowa oczyszczalni ścieków w miejscowości Rudka". 
3. Odbyłem spotkanie z Dyrektor Szkofy Podstawowej im. Jana Pawła II w Rudce Panią Moniką 

Godlewską, Dyrektor Szkoły Średniej Panią Joanną Nietupską, Podlaskim Kuratorem Oświaty 
Papią Agnieszką Krokos-Janczyło, Kierownikiem Państwowego Powiatowego Inspektoratu 
Sanitarnego w Bielsku Podlaskim Panią Marzeną Perzyną, 
i Komendantem Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku Podlaski młodszym 
brygadierem Wojciechem Kusznerką odnośnie przenosin i kontynuowania nauki Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Rudce. 

4. Przekazałem plac budowy na wykonanie inwestycji Termomodemizacja budynków Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Rudce. 

5. Zorganizowaliśmy wspólnie ze Szkołą Podstawową im. Jana Pawła II w Rudce, Gminnym 
Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Rudce, Kołem Gospodyń Wiejskich 
„Róża" w Rudce, Klubem Seniora, świetlicą Caritas półkolonie dla uczniów Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Rudce. 

6. Wspólnie ze Szkołą Podstawową im. Jana Pawła II w Rudce, Kołem Gospodyń Wiejskich w 
Olendach, Kołem Gospodyń Wiejskich „Róża" w Rudce gościliśmy Rowerynkę, czyli 
Rowerową Pielgrzymkę na Jasną Górę. 

7. Uczestniczyłem w spotkaniu sprawozdawczo wyborczym Koła Gospodyń Wiejskich „Róża" 
w Rudce. 

8. Spotkałem się wspólnie z Wójtem Gminy Brańsk Panem Tomaszem Stygańskim, 
z Prezesem PKS NOVA Panem Zbigniewem Wojną oraz Dyrektorem do spraw transportu 
Panem Włodzimierzem Tarantą odnośnie trasy Bielsk Podlaski - Ciechanowiec. 

9. W tej samej sprawie uczestniczyłem w spotkaniu w Gminie Brańsk wspólnie ze Starostą 
Wysokomazowieckim Panem Bogdanem Zielińskim, Burmistrz Miasta Brańsk Panią Agatą 
Puchalską. 

10. Uczestniczyłem w spotkaniach narady budowy inwestycji Termomodemizacja budynków 
Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Rudce. 

11. Brałem udział w spotkaniach wyborów Sołtysów w naszej Gminie. 
12. Brałem udział w obradach XXX Zgromadzenia Ogólnego Związku Gmin Wiejskich 

Województwa Podlaskiego. 
13. W dniu 18 września przy kontrasygnacie Skarbnika Gminy Pani Moniki Dygas oraz Wiesława 

Bumosa i Marka Malinowskiego - Wicemarszałków Województwa Podlaskiego podpisaliśmy 
umowę na realizację Projektu „Termomodemizacja budynku użyteczności publicznej na 
terenie Gminy Rudka". 

14. Również przy kontrasygnacie Skarbnika Gminy Pani Moniki Dygas oraz Pan Łukasza Pupika 
przedstawiciela firmy BPSolution Sp. z o.o. podpisaliśmy umowę na wykonanie inwestycji: 
Zwiększenie efektywności energetycznej budynku Urzędu Gminy Rudka. W ramach tej 
inwestycji wykonana zostanie nowa kotłownia w systemie hybrydowym raz z obiegiem CO. 
oraz instalacja fotowoltaiczną. 

15. Podpisałem mowę na modernizację oświetlenia ulicznego na terenie gminy Rudka. Zadanie 
będzie obejmować wymianę opraw nieenergooszczędnych na nowe oprawy 
w technologii LED wraz z systemem sterowania istniejących. 

16. W połowie sierpnia przekazałem do Samorządowego Kolegium Odwoławczego akta sprawy 
dotyczące postępowania o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla 



przedsięwzięcia polegającego na Budowie fermy drobiu na terenie działki o nr ewid. 538/2, 
obręb 0009 Rudka, gmina Rudka, powiat bielski. SKO zwróciło się do nas z taką prośbą, gdyż 
Wipasz złożył odwołanie od decyzji SKO do Sądu. 
Na dzisiaj nie mamy żadnej informacji co dzieje się w tej sprawie. 

Ad. pkt. 5 Wybór Wiceprzewodniczącego Radny Gminy. 
Przewodnicząca Rady Pani Izabela Zapisek poinformowała, że projekt uchwały został 

dostarczony w materiałach na sesję, zapytała czy są jakieś uwagi. 
Radny, Pan Fabian Niemyjski powiedział, że ten projekt w niczym nie różni się od 

poprzednich. Tak więc nad tym projektem głosowaliśmy już dwa razy. Od radnych był wniosek, żeby 
była zmiana statutu, aby można było wybrać dwóch wiceprzewodniczących. Dlaczego cały czas to 
samo powtarzamy. 

Radna, Pani Joanna Warmijak powiedziała, że ona też liczyła na zmianę statutu i możliwość 
wyboru dwóch wiceprzewodniczących. Pani Joanna powiedziała, że jeżeli nie ma zmiany statutu 
to ona rezygnuje z kandydowania na wiceprzewodniczącą rady. 

, Wójt, Pan Marcin Gawrysiak odniósł się do sł«w Pana Fabiana Niemyjskiego i Pani Joanny 
Warmijak mówiąc, że dyskutował z Panią Skarbnik na temat powołania dwóch 
wiceprzewodniczących. Zgodnie stwierdzili, że dwóch wiceprzewodniczących jest przydatne 
w dużej gminie. Pan Wójt powiedział, że Pani Przewodnicząca Rady dzwoniła do niego w tej sprawie 
po otrzymaniu materiałów na sesję. Pan Marcin Gawrysiak mówił dalej, że robiliśmy także rozeznanie 
jak wygląda rada w okolicznych samorządach. Na dziesięć sąsiednich samorządów tylko w trzech 
w powiecie bielskim jest po dwóch wiceprzewodniczących. Są to Gmina Bielsk Podlaski - 6 403 
osoby zamieszkujące, Miasto Bielsk Podlaski - 24 319 osób i gmina Wyszki 4 220 osób. Nasza 
Gmina to 1 745 osób zameldowanych. Z tego powodu proszę jeszcze raz o głosowanie nad projektem 
w takiej postaci jak otrzymaliście w materiałach. 

Radny Pan Fabian Niemyjski powiedział, że nie wie dlaczego Pan Wójt kwestionuje ustalenia 
i decyzje Radnych. Zaznaczył, że Wójt jest do wykonywania zadań zarządzonych przez Radę, a nie 
do rozpatrywania spraw i udzielania rad. 

Pan Wójt odniósł się do słów Pana Fabiana Niemyjskiego mówiąc, że ma za zadanie do 
wykonywania tego co jest podjęte na sesji, ale także do kreowania tego jak co w gminie ma wyglądać 
i jak wygląda budżet. Podjęcie dzisiejszej uchwały nie jest podyktowane zlekceważeniem Radnych 
tylko zwykłymi finansami. 

Radny Pan Jerzy Stępkowski zwrócił się do Pana Wójta mówiąc, że aspekt finansowy nie jest 
najważniejszy, bo będzie to rząd dosłownie kilkuset złotych. Nic by się nie stało, gdyby dla zasady 
było dwóch wiceprzewodniczących. 

Pan Wójt odpowiedział, że było tak, że czasami brakuje nam nawet złotówki żeby zamknąć 
jakieś zadanie. 

Następnie Pani Izabela Zapisek prosiła o zgłaszanie kandydatów do powołania komisji 
skrutacyjnej w celu wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Rudka. 

Radna Pani Joanna Warmijak powiedziała, że ona podtrzymuje swoją decyzję i nie będzie 
kandydować na Wiceprzewodniczącą. 

Sekretarz Gminy, Pan Jerzy Gabrysiak zabrał głos i tłumaczył Radnym, że nawet jeżeli jest 
tylko jeden kandydat na wiceprzewodniczącego, również musi zostać przeprowadzone głosowanie. 
Także musimy wybrać komisję skrutacyjną, która ponownie przeprowadzi głosowanie. Przy wyborze 
wiceprzewodniczącego są następujące opcje głosowania: jeden kandydat, dwóch kandydatów bądź 
więcej niż dwóch kandydatów. Aby ktoś mógł być wiceprzewodniczącym musi uzyskać bezwzględną 
większość głosów w glosowaniu tajnym. 

Radna Pani Helena Warmijak zgłosiła kandydaturę Radnego Pana Błażeja Iwańczuka do 
komisji skrutacyjnej, który wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Radna Pani Joanna Warmijak zgłosiła kandydaturę Radnej Pani Barbary Niemyjskiej, która 
wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Przewodnicząca Rady zgłosiła kandydaturę Radnego Pana Fabiana Niemyjskiego i Radnej 
Pani Małgorzaty Barszczewskiej, oboje Radnych wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Realizując porządek posiedzenia Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, 
że teraz zostanie przeprowadzone głosowanie do powołania komisji skrutacyjnej. Poprosiła Radnych 



o oddanie głosu na tabletach. Przewodnicząca Rady Pani Izabela Zapisek stwierdziła, że Komisja 
Skrutacyjna do przeprowadzenia wyborów Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Rudka została 
powołana. 
Głosów za - 12, głosów przeciw - 0, głosów wstrzymujących się - 0. 
Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka przedmiot głosowania: powołanie komisji 
skrutacyjnej - wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Rudka w załączeniu 
do protokołu z sesji. Przewodniczącym Komisji Skrutacyjnej został Pan Fabian Niemyjski. 

Kontynuując przebieg posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Pani Izabela Zapisek 
poprosiła o zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

Radny Pan Fabian Niemyjski zaapelował do Radnych, żeby nie zgłaszać kandydatów na 
Wiceprzewodniczącego Rady i wnioskował o zmianę statutu tak, żeby była możliwość wyboru dwóch 
wiceprzewodniczących. 

Pani Przewodnicząca powiedziała, że podczas poprzednich wyborów kandydatami byli Pani 
Joanna Warmijak i Pan Jerzy Stępkowski. Szanujemy decyzję zrezygnowania Pani Joanny Warmijak 
i zgłaszam kandydaturę Pana Jerzego Stępkowskiego. 

Pan Jerzy Stępkowski nie wyraził zgody na kandydowanie. 
Pan Wójt zabrał głos mówiąc, że nie chce nikogo urazić. Radni są odpowiedzialni za to, jak 

wygląda budżet. Radni niedawno podjęli uchwałę w sprawie stawek dla strażaków ochotników, 
stawka podjęta jest wygórowana. Mamy ogromne inwestycje i udaje nam się rok po roku bez żadnego 
kredytu inwestycje kończyć. Podczas każdej inwestycji wychodzą dodatkowe prace nie przewidziane 
w kosztorysie, które pochłaniają dodatkowe koszty. Pan Wójt zwrócił się jeszcze do Radnego Pana 
Fabiana Niemyjskiego, że jest on zdenerwowany decyzją prywatą, którą dostał razem z bratem. Pan 
Wójt powiedział, że to nie jest miejsce, żeby Pan teraz mścił się jako radny. Na sesji reprezentuje Pan 
ludzi a nie siebie i swoją firmę. 

Pan Marcin Gawrysiak jeszcze raz poprosił o głosowanie na projektem uchwały w sprawie 
wyboru wiceprzewodniczącego tłumacząc to sytuacją, że wie jak wygląda budżet gminy. 

Pani Przewodnicząca zabrała głos mówiąc, że uwaga odnośnie działalności Pana Fabiana 
Niemyjskiego tutaj nigdzie nie padła, więc myślę że powinniśmy się wzajemnie szanować i nie 
poruszajmy tego rodzaju tematów tutaj na forum rady gminy. 

Obecny na sali obrad, Sołtys wsi Karp, Pan Andrzej Twarowski chciał zabrać głos, lecz Pani 
Przewodnicząca powiedziała, że udzieli mu głosu w punkcie: Wolne wnioski. 

Pani Izabela Zapisek, Przewodnicząca Rady, powiedziała, że została postawiona przed faktem 
dokonanym, gdyż materiały na sesję otrzymała w kopercie w tym samym czasie co wszyscy Radni. 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że nie rozumie tej sytuacji. 

Pani Przewodnicząca Rady jeszcze raz zwróciła się do Pana Jerzego Stępkowskiego i zgłosiła 
jego kandydaturę na wiceprzewodniczącego. Pan Stępkowski nie wyraził zgody na kandydowanie. 

Radny - Pan Michał Pampuch zgłosił kandydaturę Pani Małgorzaty Barszczewskiej, która nie 
wyraziła zgody na kandydowanie. Nie może kandydować, gdyż jest członkiem komisji skrutacyjnej. 

Radna Pani Małgorzata Barszczewska zgłosiła kandydaturę Pana Michała Pampucha, który 
wyraził zgodę na kandydowanie. 

Pani Przewodnicząca zgłosiła jeszcze kandydaturę Pani Heleny Warmijak. Radna powiedziała, 
że musi skonsultować się z kolegami. 

Pani Przewodnicząca na czas naradzania się Radnych zarządziła przerwę. 
Po przerwie i konsultacjach z kolegami Radna Pani Helena Warmijak nie wyraziła zgody 

na kandydowanie. 
Pani Izabela Zapisek, Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę w celu przygotowania 

kart do głosowania. 
Po przerwie obrady zostały wznowione. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej sprawdził 

poprawność przygotowanych kart do głosowania i stwierdził, że karty zostały poprawnie 
przygotowane po czym rozdał je radnym. Następnie Przewodnicząca Rady Pani Izabela Zapisek 
wyczytała kolejno nazwiska radnych, którzy podchodząc do urny wrzucali karty do głosowania 
z oddanymi przez siebie głosami. 

Po dokonaniu głosowania Komisja Skrutacyjna przystąpiła do zliczenia głosów 
i sporządzenia protokołu z ustalenia wyników głosowania w wyborach na Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy Rudka. 



Z treścią protokołu z ustalenia wyników głosowania w wyborach Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy Rudka zapoznał Przewodniczący Komisji Pan Fabian Niemyjski. Wynikało z niego, 
że kandydat, Radny Pan Michał Pampuch nie został wybrany na wiceprzewodniczącego, gdyż głosów 
„za" było 6, głosów „przeciw" oddano 5, i 1 głos „wstrzymujący się" 
Uchwała w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Rudka nie została podjęta. 

Ad. pkt. 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Pani Przewodnicząca Rady oddała głos Panu Wójtowi. 
Radny Pan Michał Pampuch opuścił obrady sesji. Od tej pory w obradach uczestniczy 11 

Radnych. 
Wójt, Pan Marcin Gawrysiak powiedział, że wspomniał o tej sprawie w punkcie: Informacja 

z pracy między sesjami. Wspomniał, że spotkał się z Wójtem Gminy Brańsk, Burmistrz Miasta Brańsk 
oraz Starostą Wysokomazowieckim. Spotkanie dotyczyło utworzenia połączenia PKS na trasie Bielsk 
Podlaski - Ciechanowiec. W tym transporcie mają być zorganizowane samorządy miasta i gminy 
Ciechanowiec, gmina Rudka, gmina Brańsk, miasto Brańsk, gmina Bielsk Podlaski, miasto Bielsk 
Podlaski, a także powiat bielski i powiat wysokomazowiecki. Połączenie ma służyć głównie uczniom 
w dojeździe do szkól średnich. PKS Nova wyliczył, że kwota obciążająca naszą gminę wyniesie 
5 150,00 zł. Jest to częściowy udział odnośnie kilometrów jakie wychodzą przejeżdżając naszą gminę 
przez autobus. Drugą rzeczą, mówił dalej Wójt, o której muszę wspomnieć jest złożony wniosek przez 
wójta gminy Brańsk do biura Wojewody o dopłatę dowozu kilometra. Finalnie ma wynosić około 50% 
obniżki dla każdego z samorządów. Podsumowując, dla naszej gminy to koszt około 2 500,00 zł 
miesięcznie przez 10 miesięcy, od września do czerwca. Oczywiście transport będzie dostępny nie 
tylko dla uczniów, lecz dla wszystkich mieszkańców. 

Pani Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania odnośnie tego projektu uchwały. 
Radny Pan Jerzy Stępkowski zapytał, czy samorządy w ramach tego porozumienia będą 

pokrywały całość kosztów, czy różnicę ze sprzedanych biletów. 
Pan Wójt powiedział, że w kosztach wyliczonych dla gminy bilety nie są uwzględniane. 
Radna, Pani Helena Warmijak zapytała, czy autobus będzie jechał rano a wracał dopiero po 

południu. 
Pan Wójt odpowiedział, że będzie cztery kursy. Rano jedzie i rano wraca, po południu jedzie 

i po południu wraca. 
Więcej pytań nie było, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
Głosowanie było imienne. Pani Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie organizacji 
publicznego transportu zbiorowego została przyjęta. Głosów za - 11, głosów przeciw - 0, głosów 
wstrzymujących się - 0. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka przedmiot 
głosowania: uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 
w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego w załączeniu do protokołu sesji. 
Uchwała Nr IW22/2024 z dnia 24 września 2024 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia międzygminnego w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego 
w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej. 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że projekt uchwały Radni mają przed sobą, Pan Wójt już 

dzisiaj wspomniał o projekcie tej uchwały. Pani Izabela Zapisek odczytała projekt uchwały i poprosiła 
Radnych o oddanie głosu na tabletach. Uchwała 11 głosami „za" została przyjęta. 

Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka przedmiot głosowania: uchwała 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w załączeniu do protokołu sesji. 
Uchwała Nr IW23/2024 z dnia 24 września 2024 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 



Ad. pkt. 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXX/234/2023 Rady Gminy Rudka z dnia 
28 kwietnia 2023 roku w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie łub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały. Powiedziała, że projekt 
uchwały Radni mieli w materiałach na sesję i zapytała czy są uwagi do tej uchwały. Pytań nie było, 
Pani Przewodnicząca oddała głos Panu Wójtowi. 

Pan Wójt powiedział, że jutro nastąpi podpisanie umowy z wykonawcą odnośnie renowacji 
kaplicy Św. Floriana. Podczas przetargu zgłosiła się firma, której oferta zmieściła się w otrzymanej 
promesie. Będzie to pierwsza z trzech inwestycji w sprawie renowacji zabytków dofinansowana 
z Polskiego Ładu na terenie naszej Gminy. 

Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. Uchwała została przyjęta 11 głosami „za". 
Głosów „wstrzymujących się" - 0 i głosów „przeciw" - 0. Imienny wykaz głosowań radnych Rady 
Gminy Rudka przedmiot głosowania: uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXX/234/2023 Rady Gminy 
Rudka z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
w załączeniu do protokołu z sesji. 
Uchwała Nr IV/24/2024 Rady Gminy Rudka z dnia 24 września 2024 r. zmieniająca uchwałę 
Nr XXX/234/2023 Rady Gminy Rudka z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie określenia zasad 
udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 9 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Rudka w latach 2024 - 2028. 

Pani Izabela Zapisek - Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania, uwagi do projektu 
uchwały. Pytań i uwag nie było więc zarządziła głosowanie. Uchwała została podjęta 11 głosami „za". 
Głosów „przeciw" i „wstrzymuję się,, nie było. 
Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka przedmiot głosowania: uchwała 
w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Rudka w latach 2024 - 2028 w załączeniu do protokołu z sesji. 
Uchwała Nr IW25/2024 z dnia 24 września 2024 roku w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Rudka w latach 2024 - 2028 
w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w 2024 roku środków finansowych 
na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zakupu psa służbowego na rzecz Komendy Powiatowej Policji 
w Bielsku Podlaskim. 

Projekt uchwały został dostarczony w materiałach na sesję - powiedziała Pani 
Przewodnicząca. 

Pan Wójt poprosił o głos, powiedział, że otrzymaliśmy pismo z Komendy Powiatowej Policji 
w Bielsku Podlaskim z informacją, że jeden z psów, który jest na stanie policji „odchodzi na 
emeryturę". Komenda Główna Policji nie przewiduje środków na zakup nowego psa i jego 
przeszkolenie. Pan Marcin Gawrysiak powiedział, że uważa iż należy wesprzeć policję. Ta inicjatywa 
wpłynęła do wszystkich samorządów. Dodał: mam nadzieję, że nigdy nie skorzystamy z psa 
tropiącego lecz warto mieć taką opcję w swoim powiecie niż czekać na pomoc z województwa. 
Pani Izabela Zapisek zapytała czy są pytania do uchwały. Pytań nie było więc zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały w sprawie przekazania w 2024 roku środków finansowych 
na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie 
zakupu psa służbowego na rzecz Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim. 
Głosowanie było imienne. Pani Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie przekazania 
w 2024 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku 
z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu psa służbowego na rzecz Komendy Powiatowej Policji 
w Bielsku Podlaskim została przyjęta. Głosów za - 11, głosów przeciw - 0, głosów wstrzymujących 
się - 0. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka przedmiot głosowania: uchwała 
w sprawie przekazania w 2024 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji 



w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu psa służbowego na rzecz Komendy 
Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim w załączeniu do protokołu sesji. 
Uchwała Nr IV/26/2024 z dnia 24 września 2024 roku w sprawie przekazania w 2024 roku środków 
finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zakupu psa służbowego na rzecz Komendy Powiatowej Policji w Bielsku 
Podlaskim w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w 2024 roku środków finansowych 
na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zakupu samochodu służbowego Policji na rzecz Komendy Powiatowej Policji 
w Bielsku Podlaskim. 

Pani Izabela Zapisek - Przewodnicząca Rady zapytała czy są uwagi do projektu. 
Uwag i pytań nie było, Pani Izabela Zapisek zarządziła głosownie nad projektem uchwały. Uchwała 
została podjęta 11 głosami „za". Głosów „przeciw" i „wstrzymuję się,, nie było. 
Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka przedmiot głosowania: uchwała 
w sprawie przekazania w 2024 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji 
w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu służbowego Policji na rzecz 
Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim w załączeniu do protokołu z sesji. 
Uchwała Nr IW27/2024 Rady Gminy Rudka z dnia 24 września 2024 r. w sprawie przekazania 
w 2024 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku 
z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu służbowego Policji na rzecz Komendy 
Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w 2024 roku środków finansowych 
na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej z przeznaczeniem 
na dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo - gaśniczego dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku Podlaskim. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są uwagi do projektu. 
Uwag i pytań nie było, Pani Izabela Zapisek zarządziła głosownie nad projektem uchwały. Uchwała 
została podjęta 11 głosami „za". Głosów „przeciw" i „wstrzymuję się,, nie było. 
Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka przedmiot głosowania: uchwała w sprawie 
przekazania w 2024 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej 
Straży Pożarnej z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo - gaśniczego dla 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku Podlaskim w załączeniu do protokołu 
z sesji. 
Uchwała Nr IW28/2024 Rady Gminy Rudka z dnia 24 września 2024 r. w sprawie przekazania 
w 2024 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej 
z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo - gaśniczego dla Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku Podlaskim w załączeniu do protokołu 
z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Rudka na lata 2024-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024 - 2041. 

Głos zabrała Pani Monika Dygas - Skarbnik Gminy powiedziała, że prosi o wprowadzenie 
dodatkowych zmian. Co prawda, mówiła Pani Skarbnik, zmiany dotyczą budżetu, ale jak wiemy 
budżet wiążę się z wieloletnią prognozą finansową, jedno wynika z drugiego. Zmiany, które chcemy 
wprowadzić dotyczą Programu Aktywna Szkoła (zakup sprzętu sportowego dla szkoły podstawowej) 
oraz pomocy dla powodzian. Mam na myśli uchwałę, którą przed chwilą Państwo Radni podjęliście. 
To są zmiany, które proszę o zaktualizowanie w budżecie i WPF. 

Po wyjaśnieniach Pani Skarbnik Przewodnicząca Rady Gminy Pani Izabela Zapisek zapytała 
czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił więc Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 
projektem uchwały. Uchwała została przyjęta 11 głosami „za". Głosów „wstrzymujących się" 
i „przeciw" nie było. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka przedmiot głosowania: 



uchwała w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rudka na lata 2024-2027 wraz 
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024 - 2041 w załączeniu do protokołu z sesji. 
Uchwała Nr IV/29/2024 Rady Gminy Rudka z dnia 24 września 2024 r. w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Rudka na lata 2024-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2024 - 2041 w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rudka na rok 2024. 
Pani Izabela Zapisek zapytała czy są pytania do projektu uchwały. 
Pytań nie było, Pani Przewodnicząca powiedziała, że zaczynamy głosowanie nad projektem 

uchwały. Uchwała została przyjęta 11 głosami „za". Głosów „wstrzymujących się" i „przeciw" nie 
było. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka przedmiot głosowania: uchwała 
w sprawie zmian w budżecie gminy Rudka na rok 2024 w załączeniu do protokołu z sesji. 
Uchwała Nr IV/30/2024 Rady Gminy Rudka z dnia 24 września 2024 r. w sprawie zmian w budżecie 
gminy Rudka na rok 2024 w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 15. Interpelacje i zapytania radnych. 
Pani Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś chce zabrać głos? 
Radna - Pani Joanna Warmijak zapytała czy apteka w Rudce będzie czyjej nie będzie? 
Wójt Pan Marcin Gawrysiak odpowiedział, że będzie punt apteczny. Umowa z przedsiębiorcą 

została podpisana kilka miesięcy temu. Aktualnie czekamy na spełnienie przez przedsiębiorcę 
wymogów ze strony sanepidu. Robione zostały dodatkowe drzwi z tyłu budynku, ponieważ apteka 
musi mieć dwa wejścia, jedno dla klienta, drugie techniczne. Wykonanie tych drzwi zajęło też chwilę, 
gdyż zrobienie dokumentacji i uzyskanie odpowiednich pozwoleń wymaga czasu. Wedle przepisów 
otwarcie zamkniętej apteki jest traktowane jak całkiem nowe otwarcie. Pan Wójt powiedział, że za 
około półtora do dwóch miesięcy apteka powinna być czynna. 

Pani Przewodnicząca zapytała czy apteka będzie w tym miejscu gdzie teraz uczą się 
przedszkolaki? 

Pan Wójt odpowiedział, że nie. Będzie tylko wspólne wejście. Miejsce, które zajmowała 
apteka Pana Wojciecha Małysko była dwa razy większe niż pomieszczenie, w którym teraz będzie 
punkt apteczny. 

Radna Pani Joanna Warmijak zwróciła się do Pan Wójta z prośbą od mieszkanki wspólnoty 
mieszkaniowej sąsiadującej z Remizą OSP w Rudce. Radna w imieniu mieszkanki bloku poprosiła 
o podcięcie żywopłotu dzielącego wspólnotę i Remizę OSP tłumacząc, iż niszczy on ogrodzenie 
wspólnoty. 

Pan Wójt odpowiedział, że żywopłot zostanie podcięty tak, żeby nie niszczył siatki 
ogrodzeniowej. 

Radna Pani Helena Warmijak zwróciła się do Pana Wójta mówiąc, że mamy chyba najdroższe 
śmieci w całym powiecie a może nawet w województwie. Nie przeszkadzałaby cena - mówiła dalej 
Pani Radna - ale żeby dwa razy w miesiącu w okresie letnim były śmieci odbierane. Zbliżamy się ku 
końcowi roku kalendarzowego i przy następnym przetargu może trzeba szukać innej firmy. 

Sekretarz Gminy, Pan Jerzy Gabrysiak powiedział, że do nas od lat zgłasza się tylko jedna 
firma. Odbiór śmieci zrobiliśmy raz w miesiącu, aby obniżyć cenę w przetargu. Przy wywożeniu 
odpadów dwa razy w miesiącu cena byłaby automatycznie jeszcze wyższa, więcej paliwa, większe 
koszty osobowe. 

Przetarg na odbiór odpadów komunalnych są to zamówienia publiczne, gdzie przetarg jest 
ogłaszany na portalu zamówienia. Firmy śledzą portal i zgłaszają swoje oferty. Na naszym terenie 
działają trzy, cztery firmy zajmujące się odpadami komunalnymi, które podzieliły między siebie teren 
i jedni drugim nie wchodzą w drogę. To jest jakby nieoficjalny monopol. Gmina Rudka jest małą 
gminą i na tym tracimy. W większych gminach przy jednym kursie zbierają więcej śmieci, jest to 
bardziej ekonomiczne. Nasza gmina ma też najdalej do składowiska odpadów, to też pochłania 
większe koszty. 

Ad. pkt. 16. Wolne wnioski 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że są wśród nas sołtysi Naszej Gminy, którzy przyszli żeby 

zabrać głos, więc teraz proszę o zabranie głosu. 





Sekretarz Gminy Pan Jerzy Gabrysiak odpowiedział, że już z Panem Sołtysem rozmawiał na 
ten temat i mu wyjaśniał, że Wójt to organ, który reprezentuje Gminę, Wójt jest organem wydającym 
decyzję w pierwszej instancji i w takim przypadku nie ma prawa strony do odwołania 
i skarżenia decyzji. Prokuratura natomiast podłączyła się jako strona postępowania i jest na takich 
samych zasadach jak Pan czy inne strony. 

Pan Wójt powiedział, że nic więcej nie powie na temat budowy fermy bo cała dokumentacja 
jest przekazana do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Białymstoku, ponieważ Firma 
Wipasz złożyła do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego skargę na decyzję SKO. 

Pan Wójt powiedział, że jeśli chodzi o kwoty dofinansowań, o których dzisiaj była mowa na 
sesji to koszt dofinansowania do zakupu psa dla policji wynosi 1 000,00 zł., koszt dofinansowania do 
zakupu samochodu dla policji wynosi 8 700,00 zł., koszt dofinansowania do zakupu samochodu dla 
straży wynosi 5 000,00 zł. Pan Wójt dodał jeszcze, że policja i straż ma odgórnie powiedziane, że 
jeżeli zdobędzie 50% finansowania nowego pojazdu, otrzyma drugie 50% ze środków policji czy też 
straży. Uważam, że powinniśmy wspierać tak samo policję jak i straż pożarną żeby w razie 
niebezpieczeństwa czy to życia, zdrpwia czy mienia służby miały dobry sprzęt aby w czas dotrzeć do 
miejsca zagrożenia. ) 

Pan Wójt odniósł się w dalszej części obrad do pytania o miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego, powiedział, że nie pamięta numerów działek, które były ujęte w podejmowanych 
uchwałach. 

Pan Sekretarz dodał, że Rada Gminy podjęła uchwały intencyjne o przystąpienie do planu, 
gdzie są załączniki graficzne i są wyraźnie zaznaczone obszary, których dotyczy plan. Można więc 
sięgnąć do Biuletynu Informacji Publicznych i tam będą wszystkie informacje. 

Pan Wójt odniósł się jeszcze do zarzutu, że nic nie robił przez półtora roku w sprawie 
miejscowego planu. Pan Marcin Gawrysiak powiedział, że w tym czasie Gmina znalazła Firmę, która 
wykonała dokumentację, a ta wpłynęła do nas w tamtym tygodniu. Taka dokumentacja nie powstaje 
w miesiąc, tłumaczył Pan Wójt. 

Głos zabrał Radny Pan Fabian Niemyjski zwracając się do Pana Wójta, że to nie prawda, że 
nie zajmuję się sprawami mieszkańców tylko swoimi prywatnymi. Nadmienię, że jako firma 
składaliśmy wniosek o przyłączenie kanalizacyjne nie pierwszy już raz. Ta sprawa trwa od kiedy 
istnieje nasza firma. Nie widzę powiązania, żebym raptem dzisiaj miał się mścić za tę sprawę. 

Radny Pan Fabian Niemyjski mówił dalej odnośnie decyzji środowiskowej wydanej przez 
Pana Wójta. Powiedział Pan Radny, że SKO odrzuciło całą decyzję m.in. dlatego, że Pan Wójt nie brał 
pod uwagę interesu mieszkańców. Pan Fabian Niemyjski zadał pytanie, kto tu nie bierze pod uwagę 
spraw mieszkańców, ja czy Pan Wójt - pytał Radny. Radny Pan Fabian Niemyjski poruszył jeszcze 
temat ścieków. Radny powiedział, że Raport mówi, że ścieki będą odwożone na oczyszczalnię. Pan 
Wójt zgodził się na to, wydając decyzje pozytywną, a dla naszej Firmy wydaje decyzje negatywne do 
podłączenia się do kanalizacji. 

Pan Wójt odpowiedział, że widział ile osób było na zebraniu i jakie mieli zdanie na temat 
budowy kurników, ile osób było przeciw budowie fermy, dlatego jest ten miejscowy plan robiony. Pan 
Wójt mówił dalej, że co do odwożenia ścieków z fermy na oczyszczalnię nie dałem zgody i nie 
podpisałem żadnej umowy na przyjmowanie ścieków z fermy na naszą oczyszczalnię ponieważ nasza 
oczyszczalnia po przebudowie i rozbudowie nie posiada tak zwanego zrzutu więc nie jest to możliwe. 
W raporcie w żaden sposób nie jest wskazane miejsce, do której oczyszczalni będą wywożone ścieki, 
a na pewno nie jest wskazana nasza gminna oczyszczalnia. 

Sołtys wsi Karp powiedział, że odchody z kurników będą wykorzystywane w pieczarkarni 
albo w biogazowni. Prawda czy nie? - pytał Pan Twarowski Pana Wójta. 

Pan Marcin Gawrysiak powiedział, że biogazownia jest procedowana przez Pana 
jakie będą umowy wewnętrzne, to gminy nie dotyczy, są to sprawy prywatne. Pan Wójt jeszcze raz 
podkreśli, że nie ma żadnej jego zgody na podłączenie projektowanej inwestycji Wipaszu do 
oczyszczalni gminnej. Pan Wójt zwrócił się do Radnego Pana Fabiana Niemyjskiego o przedstawienie 
dokumentów z podpisem, że gmina będzie przejmować ścieki z firmy Wipasz, a jeśli ich nie ma, to 
żeby nie szerzył nieprawdy na ten temat. 

Pani Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 
Pani Izabela zapisek powiedziała, że 10 września wpłynęła petycja do Urzędu Gminy dot. tworzenia 



ośrodków dla imigrantów skierowana do Przewodniczącej Rady Gminy. Pani Przewodnicząca 
odczytała treść petycji. 

Pan Sekretarz wyjaśnił jak wygląda proceduralnie petycja, od momentu, kiedy wpłynęła do 
Urzędu Gminy. Pan Sekretarz dalej mówił, że petycja została przekazana Pani Przewodniczącej Rady, 
Przewodnicząca zgodnie ze statutem Gminy przekazała ją Przewodniczącemu Komisji Skarg, 
wniosków i petycji. Następnie komisja przygotowuje stanowisko i projekt uchwały. Projekt trafia na 
obrady sesji, gdzie Radni podejmują decyzję, czy uwzględniają tą petycję czy odrzucają . 

W dalszej części obrad Pani Agnieszka Markowska - osoba odpowiedzialna za obsługę Rady 
zwracając się do Pani Przewodniczącej Rady tłumaczyła dlaczego nie otrzymała materiałów na sesję 
wcześniej niż wszyscy Radni. Pani Agnieszka mówiła, że Przewodniczący otrzymuje materiały 
w chwili kiedy podpisuje Postanowienie w sprawie zwołania sesji, jeśli te materiały są dostarczone 
wcześniej przez osoby merytorycznie odpowiedzialne. Często się zdarza, że zmiany lub decyzje są 
podejmowane w ostatniej chwili i nie ma możliwości zrobienia materiałów przed podpisaniem 
Postanowienia. 

Pani Przewodnicząca tłumaczyła, że w momencie podpisywania Postanowienia widzi punkty 
a nie widzi projektów uchwał. Radni dzwonią do Pani Przewodniczącej z pytaniami w sprawie uchwał 
a ona nie wie jak ma się odnieść do tego, bo nie zna treści. 

Radny Pan Jerzy Stępkowski powiedział, że dla przyzwoitości powinno odbyć się spotkanie 
Przewodniczącej Rady i Pana Wójta w sprawie przedyskutowania porządku sesji. Pan Stępkowski 
odniósł się jeszcze do spraw dotyczących przesyłania materiałów na sesję w formie elektronicznej, 
gdyż to był jego wniosek. Pan Stępkowski zaznaczył, że chodziło mu o przesyłanie materiałów, które 
mają być na sesji, a decyzja o tym jest podjęta już po rozwiezieniu dokumentów. 

Pan Wójt powiedział, że datę sesji ustala z Panem Sekretarzem i Panią Skarbnik. Materiały na 
sesję przygotowują różne referaty Urzędu. Pani Przewodnicząca nie może zadecydować przed sesją 
czy dana uchwała będzie podejmowana czy nie, nie ma takiej mocy prawnej. Podjęcie uchwały należy 
do kompetencji całej Rady Gminy. 

Pani Przewodnicząca powiedziała, że nie chodzi jej o to, aby to ona ustalała datę sesji, chodzi 
jej o to, że są Radni, którzy prosili, żeby sesja była w poniedziałek, bo tak pracują, że mogą tylko 
w poniedziałek wziąć udział w sesji. Moja interwencja w sprawie materiałów była podyktowana tym, 
że jak zobaczyłam dokumenty i uchwałę w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego, to że ona 
w niczym się nie różni od poprzednich. Na ostatniej Radzie Radni podjęli decyzję, co prawda nie 
uchwałą, ale wspólnym głosowaniem, że będzie dwóch wiceprzewodniczących, a nasza decyzja 
została zignorowana. 

Pan Wójt powiedział, że wie o którym Radnym Pani Przewodnicząca mówi. Powiedział, że 
chodzi o Pana Łukasza Muczyńskiego. Pan Wójt rozmawiał z Radnym na ten temat, i wie że 
poniedziałek jest najbardziej odpowiednim dniem, w którym może brać udział w sesji. Nie zawsze uda 
się tak zrobić, aby sesja była w poniedziałek. Pan Wójt powiedział, że na następną sesję zadzwoni do 
Pani Przewodniczącej i zaproponuję datę, która będzie ustalona tak jak do tej pory, przeze mnie, Pana 
Sekretarza i Panią Skarbnik. 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że otrzymała gratulacje, skierowane również do Państwa 

Radnych od Pana Cezarego Cieślukowskiego - Przewodniczącego Sejmiku Województwa 
Podlaskiego z tytułu wyboru na Radnych Rady Gminy Rudka. Pani Przewodnicząca odczytała 
fragment gratulacji złożonych na jej ręce. 

Ad. pkt. 17. Zamknięcie obrad IV Sesji Rady Gminy Rudka. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Izabela Zapisek 

o godz. 1230 zakończyła obrady IV Sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą „Zdrowaś 
Maryjo". 
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